
  

 
 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 

Dato: 22/9 2021 
Tidspunkt: kl. 19.00-21.00 
Sted: Personalerum Hammelev 
Mødeleder: Maria 
Teaser: Lise 
 

Deltagere:  
 
Fraværende: Janne, Karen-Malene, Pernille, 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er det 
til orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

 

Tid 
Estime-
ret tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, kon-
klusion på beslutning, angivelse af evt. ansvarlig 
og evt. deadline. 

Formidling 
Til hvem, af 
hvem og hvor-
dan? 

1. Nyt fra ledelsen (O) 40 min • Frihedsgrader UVM  
Med baggrund i Covid-19, har sko-
lerne mulighed for at benytte sig af 
en række ”frihedsgrader” i forhold 
til, hvad der vanligt kan dispense-
res fra. Der skal ansøges om brug 
af de forskellige frihedsgrader.  
  
Frihedsgraderne er vedtaget i au-
gust – og er alene gældende for in-
deværende skoleår. Mulighederne 
er således kommet, efter at skole-
året er planlagt. Nogle af friheds-
graderne kan vi ikke benytte, da vi 
allerede har ansøgt om sådanne fri-
hedsgrader ad anden vej.  
 
Frihedsgraderne er: 
- Man kan omlægge eksempelvis 
UUV til dobbelttimer.  
Da vi gennem flere år, og også for 
indeværende skoleår, allerede har 
søgt om konvertering til 2-lærerti-
mer ift. §16a/b, er der ikke meget at 
søge for os her., og Skolebestyrel-
sen var enig om ikke at reducere 
med flere timer.  
 
- Undervisningskompetence ift. lin-
jefag: hvor vi i indeværende skoleår 
kan fravige at opgive antal linje-
fagsuddannede i forhold til under-
visning. Vi er dog på Fællesskolen 
ganske godt med i forhold til efter-
uddannelse og opkvalificering af 
skolens medarbejdere.  
 
- kvalitetsrapporten i den vanlige 
form erstattes i indeværende år af 
en anden og kortere model 
Skolebestyrelsen tager dette til ef-
terretning.  

Adam/Thomas 



  

 
 

- elevplaner; her kan kravet om 
elevplaner fraviges i det der dog 
skal aftales anden form for evalue-
ring.  
Sidste år valgte vi en mellemform, 
hvor der var elevplaner i dansk, 
matematik og engelsk. Skolen for-
venter at gøre noget tilsvarende for 
indeværende skoleår.  
 

• Opstart efter ferien i forhold til de 
pædagogiske timer 
Vi er kommet godt i gang med bru-
gen af pædagogernes puljetimer. 
De enkelte klasseteam kan ”an-
søge” om puljetimer til pædagogi-
ske opgaver i klassen over kortere 
eller længere tid. Puljen med pæ-
dagogtimer kan bruges fra 0.-6. år-
gang.  
 

• Coronatest af de 9-11 årige 
- der er udsendt anmodninger om 
samtykke. Der er udsendt 2 an-
modninger. Èn ift. ugentlig podning 
af alle elever, der er fyldt 9 år, og 
yderligere én til samme gruppe i 
forhold til podning ved smitte i 
klasse. 
  

• Økonomi 
- vi forventer for det kommende 
budgetår, at få cirka samme tilde-
ling til skoledrift som i indeværende 
år set i forhold til elevtal. Vi forven-
ter derfor også et budget som tidli-
gere udmeldt. Der er fin balance i 
budget med en forbrugsprocent på 
63%. 
 

• Foredrag med Mette Thor Jørgen-
sen den 11/10 – ”Skolen uden 
skæld ud” 
- materiale om oplægget uddelt til 
bestyrelsesmedlemmerne. 
 

• Skolebestyrelsesvalg 
- Vi han ansøgt om ”forskudt valg-
periode”, og det vil kunne igang-
sættes således; 
Til det førstkommende ordinære 
skolebestyrelsesvalg (foråret ’22) er 
alle på valg. Herefter er der valg, 
hvert 2. år, hvor et antal på 3-4 er 
på valgt. Vi vil således være i gang 
med såkaldt ”forskudt valgperiode”. 



  

 
 

2. Nyt fra SB-formændene 
(O) 
 

15 min • Dialogmøde med politikerne den 
19.08  
- Der var deltagelse af både det po-
litiske udvalg, forvaltningen samt 
forældrevalgte fra skolebestyrel-
serne.  
Helle fortalte om et spændende 
møde med mange relevante drøf-
telser. 
 

• Trafikkampagne 
- Fællesskolen Starup-Øsby  har 
udarbejdet en video med fokus på 
trafik. Der arbejdes videre med 
ideen om, at vi kunne gøre noget 
tilsvarende. Der er blandt foræl-
drene meget opmærksomhed på 
de trafikale forhold. Flere forældre 
nævnte på forældremøderne, at 
elevernes egen ageren i trafikken 
også bør være et fokus. 
Der opfordres til at kontaktforæl-
drene hjælpes med klassearrange-
menter med fokus på trafik. 
   

Maria/Helle 

3. Bornholm (O/D) 
 

30 min • Status vedr. episoden med hjem-
sendt elev. 
- Ledelsen orienterede skolebesty-
relsen som episoden.  
I den forbindelse blev både formål 
med, samt rammer og muligheder 
for lejrskole drøftet.  
Alle var helt enige om, at lejrskole 
giver eleverne noget særligt sam-
men.  
 

• Hvad er målet med vores skolerej-
ser 
- Skolerejsens mål og formål blev 
drøftet. Det handler i høj grad om at 
få styrket relationerne. 
-  
 

• Drøftelse af evt. ny lejrskolemodel 
- det kunne også være 3 dage på 
6.klasse og 2 dage i 4.klasse. 
 
Der følges op på kommende møder 
for såvel skolebestyrelsen som for 
skolens medarbejder. 
 
 

• Forældrehenvendelse fra 6.I og fra 
vedr. 4.klasse på Sct. Severin 
- Henvendelserne blev forelagt og 
drøftet.  

Adam/Thomas 



  

 
 

4. Status/opfølgning på for-
ældremøderne (O) 

20 min • Opsamling på hvordan det er gået 
med forældremøder samt Lises op-
levelse på 0. årgang 
 
- Der var bred enighed om, at der 
bør være en bedre forventningsaf-
stemning om forbruget af tid fra 
skolebestyrelsen, samt en bedre af-
stemning af den fælles dagsorden.  
 
Det har været gode møder med 
god tilslutning forældrene 

 

Alle 

5. Principarbejde (D/B) 10 min • Hvem går i gang med hvilket prin-
cip 
Der er udarbejdet oversigt over, 
hvilke principper vi skal have arbej-
det med.  
Maria sender oversigten ud til sko-
lebestyrelsen.  

Maria/alle 

6. Eventuelt (O/D) 
 

5 min Intet at bemærke  

 

Møder for skoleåret 2021/22: 

28. oktober (S) 

22. november (H) 

14. december (S) 

2. februar (H) 

3. marts (S) – ønske om at ændre datoen 

29. marts (H) 

28. april (S) 

18. maj (H) 

20. juni (S) 


